

Takes note of the observations of the Administering Authority and also of the statements of its Special Representative, in particular that:

(a) It is expected that the road will be extended to the villages concerned during the current year;

(b) The Administering Authority considers that the number of authorizations for the purchase of fire-arms which have been issued is sufficient to protect the villages against wild animals;

(c) The Administering Authority denies that any persons have been torn to pieces by wild elephants in the area.

660th meeting,
16 February 1956.

1408 (XVII). Pétition from the Fédération des travailleurs agricoles, forestiers et paysans du Cameroun (T/PET.5/390)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Fédération des travailleurs agricoles, forestiers et paysans du Cameroun concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/390, T/OBS.5/68, T/L.655),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its Special Representative;

2. *Invites* the petitioners to report to the labour inspectors and courts any specific cases of infringements of the Labour Code which come to their knowledge,

3. *Requests* the Administering Authority to supply additional information on the case of the two persons said to have been refused exit visas for the purpose of travelling to Paris.

699th meeting,
5 April 1956.

1409 (XVII). Pétition from the Fédération des travailleurs agricoles, forestiers et paysans du Cameroun (T/PET.5/390/Add.1)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Fédération des travailleurs agricoles, forestiers et paysans du Cameroun concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/390/Add.1, T/OBS.5/68, T/L.636),

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its Special Representative, in particular that:

(a) The Board of Directors of the African Provident Society of the Mungo region is always elected by the members in full accordance with the provisions of article XIII of the charter of this organization;

(b) The Chamber of Commerce does not fix the prices of agricultural products, but publishes lists of current prices for the information of the public.

698th meeting,
4 April 1956.

Prend acte des observations de l'Autorité administrante et des déclarations de son représentant spécial, d'où il ressort en particulier que:

a) La route doit atteindre les villages en question au cours de l'année;

b) L'Autorité administrante estime que l'on a accordé assez d'autorisations d'achat d'armes pour que les habitants puissent se protéger des bêtes sauvages;

c) L'Autorité administrante nie que des éléphants sauvages aient mis en pièces qui que ce soit dans la région.

660ème séance,
16 février 1956.

1408 (XVII). Pétition de la Fédération des travailleurs agricoles, forestiers et paysans du Cameroun (T/PET.5/390)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de la Fédération des travailleurs agricoles, forestiers et paysans du Cameroun concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/390, T/OBS.5/68, T/L.655),

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et la déclaration de son représentant spécial;

2. *Invite* les pétitionnaires à signaler aux inspecteurs et aux tribunaux du travail tous les cas concrets d'infraction au Code du travail dont ils ont connaissance;

3. *Prie* l'Autorité administrante de fournir des renseignements complémentaires sur le cas des deux personnes auxquelles on aurait refusé un visa de sortie pour se rendre à Paris.

699ème séance,
5 avril 1956.

1409 (XVII). Pétition de la Fédération des travailleurs agricoles, forestiers et paysans du Cameroun (T/PET.5/390/Add.1)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de la Fédération des travailleurs agricoles, forestiers et paysans du Cameroun concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/390/Add.1, T/OBS.5/68, T/L.636),

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que:

a) Conformément à l'article XIII de son statut, le conseil d'administration de la Société africaine de prévoyance du Mungo est toujours élu par ses membres;

b) La Chambre de commerce ne fixe pas les prix des produits agricoles, mais publie, à titre d'information, des listes de prix courants.

698ème séance,
4 avril 1956.